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Fitxa nº: 12 Tema: Reunió post Mostra i preparació Visita Dia: 12-5-05

Convocats 
-AMPA 
-ASS. CULTURAL SUBARRA
-PSOE
-PP
-AEDL
-COOPERATIVA
-AMICS DE L’ADJUTORI
-CRA TRESCAIRE
-ESGLÉSIA
-IMMIGRANTS
-DANSES
-BANDA MÚSICA

Presents
- Àngels (Trescaire).
- Inma (Trescaire
- José María (PP)
- Àngel Ribés. (PSOE)
- Paqui (Cooperativa)
- Xavi (AODL)
- Eugeni (Pitxurrull)
- Sàtur (Cooperativa)
- Esther (Ajuntament-Danses)
- Josep (Banda)
- Sandra (Jutgessa de Pau)
- Leonardo (Església)

Lloc
Escola
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Objectiu
Preanàlisi de la Mostra celebrada i preparació de la visita de tres dies que farà Vicente
Zapata.

Punts tractats
-Convocatòria de reunió per al proper dilluns per a parlar del tema de la Mostra. Es farà
dilluns a les 20:00h al local de la Cooperativa i es convocarà tots aquells que en alguna
mesura hagen participat en la Mostra, organitzant activitats o com a comerciants.
-Es  parla  del  Catàleg  i  de  com  s’ha  d’enfocar.  Hi  ha  certa  discussió  entre  la
conveniència en el format web o llibre. També quant a la disposició dels texts o l’ordre
dels conceptes. A favor del llibre hi ha la possibilitat d’arxiu que té, la satisfacció que
suposa per als  grups reflectits,  el  que pot  significar  de cara a la  legitimació  de les
entitats a l’hora de sol·licitar subvencions.. Per contra es diu que precisament en ser de
paper  es  queda  desfasat  prompte,  oblidant-se  en  els  armaris  i  perdent  la  seua
funcionalitat com a catàleg. Per això es reconeix que el format web és molt pràctic. 
-Es tracta el tema de la incorporació de persones de col·lectius d’immigrants després de
que la persona marroquina que havia assistit  fins ara haja canviat de residència. Es
detecta un altra persona d’origen marroquí que podria estar interessada i s’encomana
citar-lo. Es pregunta per alguna persona d’origen romanès però no es detecta cap. Es fa
el compromís de fer la recerca. 
-S’indica que cal tractar de començar a fer el Reglament de Participació Ciutadana. Es
diu que possiblement calga crear un grup específic per tal de treballar-lo. Es recorda
que el coordinador disposa de uns quants models de normatives, que el tutor portarà
més, i que el dimecres que ve es tractarà el tema amb un guió a la mà. 
-Es comenta que l’Ajuntament disposa d’un Dipòsit d’aigua al costat de l’església per a
ser seu de l’Agenda 21 i que per al seu disseny es consultarà el grup de treball. En la
propera reunió del dimecres hi haurà la presència de l’aparellador o l’arquitecte per a
explicar la idea de projecte que tenen i per escoltar les opinions del grup de treball.
També s’adverteix que no està del tot clar que la subvenció sol·licitada a l’efecte de la
seua restauració ens siga concedida i que en eixe cas l’Ajuntament no podrà assumir el
cost de l’obra.
-Es  planteja  la  possibilitat  que  de  cara  a  novembre  es  facen  unes  jornades  de
Participació de grans dimensions en les que participarien professionals i bona part del
poble.
-S’elabora  una llista  de persones qualificades  per  a  fer  estudis  parcials  de la  seua
especialitat. Es parla del grup dels estudiants que s’està formant per a que dediquen els
seus estudis  a Benlloch i  el  seu entorn.  Al  respecte es comenta que tan persones
professionalment capacitades com afeccionats o coneixedors en diverses temàtiques
tenen  coses a aportar si volen. Algú comenta que caldria definir els camps d’anàlisi per
a encomanar determinades coses als diferents especialistes. S’arriba a la conclusió de
que un grup de treball limitat com el que està operatiu tindria dificultats per tal de definir
aquests camps i que a més a més cal donar a tots la possibilitat que puguen aportar
coses. Una volta obtinguts els anàlisis temàtics caldria posar-los en comú, i començar a
discutir-los per arribar a establir preferències. Però aquest procés s’hauria de fer amb
molta gent, el major nombre de veïns possible.

Conclusions
-CATÀLEG: Es farà en dos formats, web i paper, aquest últim depenent de la 
disponibilitat de la UJI per a finançar la impressió. Les fitxes tindran una tipologia 
mínima igual, però deixaran marge a la llibertat. En tot cas s’encomana l’escola per a 
que facen una proposta ja que tenen certa experiència en el tema. 
-REGLAMENT: Sobre el guió que aportarà Vicente Zapata, es començarà a treballar 
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dimecres que ve. 
-GRUP D’ESPECIALISTES: La llista que s’obté és la següent:

- José Miguel García: Patrimoni història i cultura local.
- Josep Sancho: Música popular i de banda.
- Leonardo Gallejones: Patrimoni i història local.
- Sandra Martí: Dret i urbanisme.
- Josep Mateu: Medi vegetal.
- Joan Mateu: Geografia, història.
- Vicent Pitarch: Filologia i toponímia.
- Jaime García Pitarch: Història.
- Andreu Beltrán: Toponímia.
- Rosana Benito: Contaminació aigües.
- Albert Fort: Imatges Benlloch.
- Fabiola Bort: Contaminació medi general.
- Juanjo García: Imatge i so.
- Juan Plasencia: Fotografia.
- Inmaculada Mateu, Àngels i escola: docència i formació.
- ----------------afegides posteriorment
- Xavier Ginés: Sociologia rural.
- Jesús Vidal: Economia i urbanisme.
- Paco Paricio: Gastronomia.
- Enric Climent: Arquitectura.
- Daniel Mas: Arquitectura.
- Ximo Marzà: Recursos forestals.
- Nube: Cultures.
- Vicent Bellés: Recursos forestals. 
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Tasques
- Convocatòria de reunió per a realitzar l’anàlisi de la IV Mostra i obtenció de 

conclusions.
- Aportació de guió per a llibre catàleg.
- Aportació de guió per a Reglament.
- Convocatòria de reunió general per a dimecres a les 20:00h amb sopar de pa i 

porta. 
- Parlar amb especialistes per sondejar la possibilitat de que realitzen estudis 

sobre àrees concretes.  Convocar-los per al dia 18 a la reunió general. 

Imatge
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CONVOCATÒRIA REUNIÓ GRUP DE TREBALL DIJOUS 12 DE MAIG DE 2005.

Després d’haver abandonat una miqueta el repte de l’Agenda 21, cosa normal amb 
una Mostra pel mig, ara toca tornar a convocar una reunió del grup. En aquest cas 
per tal de planificar l’estada de tres dies que farà Vicente Zapata a Benlloch. 

Per això vos convoquem dijous 12 de maig a l’escola de Benlloch a les 20:00 
hores. 

L’ordre del dia serà el següent:

1- Resituació dels treballs d’Agenda 21 Local. On estem i què s’ha fet.
2- Breu anàlisi de la Mostra.
3- Visita de Vicente Zapata (veure document posterior).

a. Refer, si cal, el guió.
b. Temporalització.
c. Elaboració de guions per a les reunions.
d. Assignació de tasques.
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PROPUESTA DE ACTIVIDADES VISITA 16,17 Y 18 DE MAYO.

1. 12-5-05:
Una vez convocado el  grupo de trabajo para organizar  las actividades a
realizar  durante  los  días  16,  17  y  18  de  mayo,  se  debatirá  la  presente
propuesta  y  se  asignarán  las  diferentes  tareas  a  realizar,  si  las  hubiere.
Además  en  el  orden  del  día  figurará  la  realización  del  catálogo  de
asociaciones y el inventario de recursos de todo tipo.

2. 16-5-05:
El estado de las cosas en lo referente a la implementació de la Agenda 21
Local, es, parece, de cierto enfriamiento. Después de la organización de la
IV  Mostra  Belloquina  de  Productes  de  la  Terra,  con  amplia  participación
activa de diversos grupos y asociaciones, y visto el resultado positivo que
parece ser opinión unánime, los ánimos están altos, pero las fuerzas pueden
haber decaído. Ahora bien, a pesar de que la Mostra haya concluido en su
aspecto  organizativo  y  efectivo,  cabe  cerrarla  desde  el  punto  de  vista
general, es decir, incluyendo análisis sobre la repercusión que ha tenido en
los  diversos  ámbitos  comprometidos,  sea,  asociaciones  participantes1,
instituciones2,  grupos  esporádicos3,  expositores  locales4 y  empresas  de
servicios afectadas5,  por hacer alguna clasificación. Por ello cabe realizar
algún tipo  de ejercicio  de  análisis  que bien  podría  servir,  además,  como
práctica para posteriores ejercicios de análisis más amplios relacionados con
el entorno ambiental, social o económico.
De aquí la primera propuesta de actividad, un ejercicio práctico de valoración
de la Mostra en el que, usando mecanismos de participación diversos, pueda
obtenerse una propuesta de mejoras de cara al año que viene. 
La actividad podría realizarse en una jornada, preferiblemente por la tarde
para que comerciantes pudieran acudir. Ahora bien puede ser conveniente
que en algunos casos, durante la mañana, se realicen contactos con grupos
que puedan asistir para ir sondeando y apuntando sentidos.

3. 17-5-05:
Los diversos grupos constituidos anteriormente a la Agenda, y aquellos que
se puedan estar  constituyendo de forma paralela  (universitarios),  pueden
tener observaciones, problemas o incidencias que les impidan o dificulten
seguir el ritmo de la Agenda o tomar parte en ella de forma contundente.
Como  en  ocasiones  estas  trabas  pueden  ser  atribuidas  a  problemas
personales, con otras organizaciones o grupos, o a problemas de toda índole
con la entidad coordinadora (Ayuntamiento y/o Agencia de Desarrollo Local),
sería positivo que el tutor del proyecto pudiera sondear la situación e intentar

1 Fortea, Belloquina, Pitxurrull, Adjutori, danses, banda, …
2 Escola, Ajuntament, Cooperativa…
3 Grupo para ofrecer gastronomía, grupo organizador de la era…
4 Horno, panadería, carnicería, licores, pan, turrón, dibujos, manualidades, Tahalfassar, Icon, 
Bocoi…
5 Bares y restaurantes en general.
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articular respuestas positivas por parte de todas las partes. Sería bueno que
para  ello  se  convocaran  reuniones  entre  las  organizaciones  y  el  tutor,
exclusivamente, en las que el carácter indiscutiblemente imparcial de este
podrían tener un efecto limador de asperezas. Es oportuno, por tanto, que el
tutor no solo se reuna con asociaciones diversas, también que lo haga con
los  dos  grupos  políticos  presentes  en  el  Ayuntamiento  y  que  son
fundamentales para mantener en pie la idea de la Agenda 21 Local. 
Por  otro  lado  existe  en  Benlloch  un  grupo  de  personas  con  amplios
conocimientos  en  diversos  ámbitos  que  deben  implicarse  en  la  Agenda
aportando sus análisis y poniéndolos a disposición del grupo o de los grupos
temáticos que puedan crearse. Por ello la tarde del martes convendría poder
hacer una reunión tanto con los universitarios que pudieran acudir como con
las personas que se hayan preocupado de realizar  estudios  sobre  algún
aspecto de Benlloch, o que estén capacitados y dispuestas a hacerlos ahora.

4. 18-5-05
La Agenda 21 Local de Benlloch va lenta pero firme. Ya va siendo hora de
dar un impulso serio y efectivo, con repercusión real en la localidad. El grupo
de trabajo funciona medianamente bien, los trípticos se han repartido tan
solo  en  parte  pero  han  podido  verse.  En  cualquier  caso  ha  llegado  el
momento de dar un salto y pasar a hacer trabajo productivo. Esto es, en
primer  lugar,  difundir  masivamente  el  proyecto.   En  segundo,  buscar  la
implicación de más personas y de más diversos grupos e intereses. Para ello
sería bueno realizar una gran actividad en la que estuviera el mayor número
de  personas  posible.  En  ella  los  temas  tratar  deberían  ser  concretos  y
amplios  al  mismo  tiempo,  para  conseguir  efectos  más  allá  de  la  propia
reunión. Por ello se planteará varias líneas de reflexión, y puede que de
acción. Por un lado qué se ha hecho, como y donde nos ha llevado todo ello.
En segundo lugar debería tratarse el segundo fruto material de la Agenda,
después  del  tríptico  que  tanta  satisfacción  ha  suscitado.  Me  refiero  al
catálogo de asociaciones (o como quiera que se venga a llamar).  A este
respecto se traerán propuestas concretas.  En tercer lugar debería tratarse la
recopilación de información para empezar o continuar el análisis del entorno
de la  Agenda y para ello haría falta que un grupo de expertos estuviera
presente, expertos o aspirantes, es decir, estudiantes, da igual. Un cuarto
punto a tratar debería ser el uso y la reforma de acuerdo a él del depósito
municipal, futura sede, si así se decide, del grupo de trabajo de la Agenda 21
local.  Para  ello  se  intentará  contar  con  la  presencia  de  los  arquitectos
encargados del proyecto para que fructifique un consenso en este sentido.
Por último debería haber una previsión o un “a donde vamos”. La propuesta
que se lanzaría es la de unas Jornadas Agenda 21 Local en Benlloch, para
finales de noviembre,  que debería organizarse contando con la  mano de
obra y las cabezas pensantes del grupo de trabajo ordinario u otro al efecto. 

 


